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A fenti kedves és szomorú tör-
ténetet egy gyulai középiskolás
diáklány, Szurovecz Zita (fotón-
kon) mesélte el azon a megyei di-
ákkonferencián, melyet május 9-
én rendeztek meg Szarvason a Fõ
téri Általános Iskolában. A termé-
szet- és környezetvédelmi diák-
konferencián a megye települése-
inek általános és középiskoláiból
érkezett diákok számoltak be egy-
egy rövid elõadás keretében a ter-
mészetben � erdõkben,  tópar-
ton, mocsaras vidékeken � vég-
zett saját megfigyeléseikrõl, s az
ezek alapján levont következteté-
seikrõl.

�Egyszer találtam egy pici verebet � kiesett a fészekbõl.
Hazavittem, etetgettem, felneveltem. Más lett, mint a többi
veréb: az elsõ hívó szóra mindig odajött hozzám, kezemre
szállt, hagyta, hogy simogassam. A kicsi madár menekülési
ösztönei azonban nem fejlõdtek ki: a macskára is azt hitte,
jó barát. Az meg odajött, elkapta és megette.�

A konferencián 18 diák érteke-
zését hallhatta a zsüri és a közön-
ség. Ezt megelõzõen azonban en-
nél jóval több tanuló pályamun-
kája érkezett be a kiíró Békés Me-
gyei Közoktatási Alapítványhoz,
akiknek � mint azt Bõdi Lászlóné
szaktanácsadó a konferencia kez-
detén elmondta � igen nehéz dol-
guk volt, mert nagyon sok színvo-
nalas dolgozatot kellett értékelni-
ük, s kiválasztaniuk azokat, akik
majd részt vehetnek a megyei di-
ákkonferencián.

Az a 18 diák, akik végülis itt
Szarvason a közönség elé léphet-
tek, igen nagy felkészültségrõl tett
tanúságot. Szinte valamennyiük
esetében érezni lehetett, hogy na-
pokat, heteket, sõt még ennél
hosszabb idõt is eltöltöttek a ter-
mészetben azért, hogy megfigyel-
jék egy-egy madár táplálkozási
szokásait, felkutassák, vajon mi-
lyen állatok is élnek egy-egy tó
partján, vagy hogy megtudják pél-
dául azt, miként udvarol párjá-
nak a gyöngybagoly. Sokuk számá-
ra, amint egyikük meg is fogal-
mazta, ez egy fantasztikus hobbi,
amely által közelebb kerülhetnek
a természethez. Ugyanakkor lehe-

Természet- és környezetvédelmi diákkonferencia

�Nézd, ott a gólya!�
tõség is arra, hogy minél fiatalabb
korban felismerjék azt, hogy a ter-
mészetet óvni, védeni kell. Aho-
gyan a konferencia egyik résztve-
võje, Nagy Zsolt, aki a gyulai Mag-
vetõ Református Általános Iskolá-
ból érkezett, megfogalmazta,
azért kell ezt tenni, hogy ha majd
sok-sok év múlva az akkori gyere-
kek felnéznek az égre, õk is így ki-
álthassanak: �Nézd, ott a gólya!�

A zsüri � Puskás Lajos okleve-
les erdõmérnök elnökletével �
valamennyi tanuló munkáját igen
színvonalasnak ítélte. A résztve-
võk emléklapot illetve jutalom-
könyveket kaptak, tíz tanuló pe-
dig � akiknek teljesítménye ki-
emelkedõnek találtatott �, három-
napos terepgyakorlaton vehet
majd részt  a nyár folyamán a Kö-
rös-Maros Nemzeti Park területén.
Õk a következõk: Nacsa Kálmán
(Orosháza), Farkas Anita (Oroshá-
za), Szurovecz Zita (Gyula),
Árgyelán Éva (Zsadány), Kéri
László (Gyula), Nagy Zsolt (Gyu-
la), Nyíri Balázs (Köröstarcsa),
Boltizár Ottó László (Gyula),
Orcsik Tibor (Szarvas), Kepenyes
Bernadett (Szarvas).

 A diákkonferencia megrende-
zését a Békés Megye Közoktatási
Közalapítvány, a Vajda Péter Gim-
názium, Szakközépiskola és Kol-
légium, valamint a Körös-Maros
Nemzeti Park Igazgatósága támo-
gatta.                                                    L.J.

Röviden
ÁFÉSZ küldöttgyûlés

A Szarvas és Vidéke Általános
Fogyasztási és Értékesítõ Szövet-
kezet igazgatósága küldöttgyû-
lést tart május 17-én, pénteken
13.30 -tól az Árpád Szálló dísz-
termében. A küldöttgyûlésen a
résztvevõk egyebek között be-
számolót hallgathatnak meg a
szövetkezet elmúlt évi munká-
járól, eredményeirõl és az idei
üzletpolitikai célkitûzérsekrõl,
megismerhetik a Felügyelõ Bi-
zottság beszámolóját. Szerepel
még a napirendben alapszabály
módosítás, a visszavásárolt üz-
letrész bevonása, a jegyzett tõke
változás elfogadása, tisztségvi-
selõk választása és több, a szö-
vetkezet tagjait érintõ téma
megvitatása.

Alkotótábor
Fiatalok, amatõr mûvészek

számára rendez képzõmûvésze-
ti alkotótábort az Encsi Városi
Mûvelõdési Központ július 14-
27. között Encsen. Az alkotótá-
borban a festészet, a rajz, a gra-
fika és a kerámia avatott meste-
rei lesznek segítségükre a tanul-
ni vágyóknak. A részvétel feltét-
eleirõl 46/587-330-as telefon-
számon lehet érdeklõdni.

Tanévzáró
hangverseny

A Chován Kálmán Mûvészeti
Alapiskola május 16-án 18 óra-
kor tartja tanévzáró növendék-
hangversenyét a Fõ Téri Iskola
dísztermében. Minden érdeklõ-
dõt szeretettel várnak!

Bálint gazda érkezik
A szarvasi Deák Ferenc Liberá-

lis Klub legközelebbi összejöve-
telére, május 22-én 17.45-re a
jól ismert Bálint gazda, azaz Bá-
lint György érkezik Szarvasra, a
Granárium Zebra Klub színpa-
dára. Ahogy azt már a közönség
megszokhatta, a pódiumbeszél-
getés � amit Szántosi Attila vezet
majd � elõtt színpadi produkci-
ót láthat, ezúttal az Ady Endre
Irodalmi Kör tánccsoportja lesz
látható. A Deák Ferenc Liberális
Klub vezetõsége ezúttal is várja
az érdeklõdõ szarvasiakat, kör-
nyékbelieket a rendezvényre.

Péter a nyelvÉsz
Az elérhetõ 24 pontból 23-t

elérve az elsõ helyet szerezte
meg Farkas Péter a nyelvÉsz he-
lyesírási , nyelvhelyességi és
nyelvhasználati verseny orszá-
gos döntõjében. A Vajda Péter
Gimnázium és Szakközépiskola
nyolcadikos diákja tavaly ugyan-
ezen a versenyen a huszadik he-
lyen végzett, idén a megyei má-
sodik lett, de magas pontszáma
miatt az országos listáról beju-
tott a döntõbe. Farkas Péter az
április végén Szegeden rende-
zett döntõn bizonyított.

Közhasznú jelentés
Szarvason üléseztek május

15-én, szerdán a Körös-szögi
Kistérségi Területfejlesztési Ügy-
nökség Kht településeinek pol-
gármesterei. Az ülésen a résztve-
võk megvitatták és egyhangulag
jóváhagyták a Kht közhasznú
jelentését, elfogadták a 2001.
évi költségvetést és megtárgyal-
ták az ide teendõket. A részle-
tekrõl jövõheti lapszámunkban
tájékoztatjuk olvasóinkat.

Ismét telefonon, Budapestrõl
jelentkezett Babák Mihály pol-
gármester, hogy a Cervinus Rá-
dió hullámain keresztül meg-
ossza híreit a hallgatósággal. A
�Mi történt a múlt héten� blokk-
ban mindenekelõtt a makói ide-
genforgalmi konferencia kapott
helyet, ahol a Dél-alföldi regio-
nális Idegenforgalmi Bizottság
és a Dél-alföldi Regionális Mar-
keting Igazgatóság elmúlt négy
esztendõs munkája volt teríté-
ken. Amint Babák Mihály a rádi-
óban is kifejtette, áttörésként
értékeli mindkét szervezet létét,
s azt, hogy a kormányzati figye-
lem a régió turizmusára irá-
nyult, ami tervezetté szervezetté
vált és sikeressé is, hiszen a �98-
as 8 milliós pályázati keretrõl
2002-re 180 millió forint volt a
fejlesztéseket, beruházásokat tá-
mogató keretösszeg. Ebbõl �
hallhattuk � szépen jutott a me-
gyének, a kistérségnek, példa-
ként a most is zajló, s a Széche-
nyi Terv forrásait is igénybeve-
võ Liget Kemping és volt lovas-
pálya beruházásait emelte ki,
valamint a Dél-alföldi termál-
gyûrû kialakítását. Gratulált is a
polgármester, Szabó Róbertnek,
aki a Dél-Alföld Turizmusáért dí-
jat kapta, valamint Glózik Klárá-
nak, aki a Tourinform Irodák
soproni konferenciáján vehetett
át elismerést. Az elmúlt hét ese-
ményeirõl szóló tájékoztatóban
hallhattunk még a hétvégi balla-
gásokról, mely alkalomból a
polgármester most is szerencsés
pályát kívánt a végzõsöknek.
Jólesõ érzéssel nyugtázta Babák
Mihály a hétvégi városszemlén
Szarvas gazdagodását, többször
is szóba került a mûsorban a
Mittrovszky-kastély, a Lengyel-
palota, a ravatalozó, a buszpá-
lyaudvar, a Bethlen utcai idõsek
otthona, a Mótyói útépítés a
Benka Gyula útépítés, ez utóbbi-
hoz hozzátette, hogy négy olda-
las jegyzõkönyv született a hi-
bákról, melyek kijavításáról in-
tézkedik a bonyolító a kivitele-
zõnél.

A hét eleji budapesti munkájá-
ról a polgármester elmondta, a
kormánynál lobbizott, egyfelõl
Szarvas legújabb címzett támo-

A polgármester hírei
gatási kérelmének a gimnázium
kollégiumának, és �B�épületé-
nek felújítása érdekében, s u-
gyancsak lobbizott a megye két
belvíberuházásának ügyében a
kormány házatáján, amint a
Tessedik Fõiskola Rektori Hiva-
talának és Pedagógiai Karának
elhelyezését biztosító, a Bolza-
kastély kezelõi jogának meg-
szerzését célzó ügyletrõl is szólt,
ami úgymond sínen van, nem
kis részben Domokos László-
nak, Patay Istvánnak köszönhe-
tõen és a HAKI partneri hozzáál-
lásából adódóan.

Ismét szóbakerültek a város
pénzügyei: áprilisban a két for-
galomirányító lámpás kereszte-
zõdés Szarvasra esõ költsége
156 ezer forint volt, a közvilágí-
tásra 1 millió 922 ezret, az út-,
híd-karbantartásra 340 ezret,
köztisztasági feladatokra 1 mil-
lió 677 ezret, energetikai tanács-
adásra 125 ezret költött a város.
Rossz hírként hallhattuk a leg-
utóbbi jelentés alapján, hogy
Szarvas munkanélküliségi rátá-
ja 7,13 %-ra nõtt, Babák Mihály
a most kezdõdõ ciklus egyik leg-
nagyobb feladatának nevezte a
munkahelyteremtést, amire a
város kellõ infrastruktúrával,
kedvezõ lehetõségekkel rendel-
kezik.

Az elõttünk álló hét esemé-
nyeibõl a csütörtöki területfej-
lesztési tanácsülést és a május
21-iki kecskeméti DARIB-ülést
emelte ki a polgármester, mind-
két helyen szarvasi pályázatok-
ról is döntenek. Hallhattuk,
hogy pénteken rendkívûli ülé-
sen a gimnázium beruházásának
pályázatairól döntenek a képvi-
selõk, a jövõ hét csütörtöki so-
ros ülés pedig várhatóan beru-
házási szemlével kezdõdik
majd. Utoljára természetesen a
parlament alakuló ülésérõl hall-
hattunk optimista és bizakodó
hangnemben, valamint újabb
pletykákat cáfolt Babák Mihály,
miszerint nemhogy 18 milliót,
egy vasat sem kapott az Év Pol-
gármestere díjjal, nem vásárolt
a Rózsadombon lakást, mind-
össze másik budapesti albérlet-
be költözött, és egészségi állapo-
ta is kitûnõ.

A szakember kijelentette, hogy
a szarvasi szennyvíztisztító mû-
ködésében semmiféle zavar nem
tapasztalható, kizárható, hogy az
utóbbi napok csapadéka olyan
mértékben megterhelte volna a
tisztító telepet, aminek következ-
ménye az észlelt bûz lenne. El-
mondta ugyanakkor, hogy a válla-
lat elrendelte a Galliccop Rt. és a
Katech Rt. szennyvizének ellenõr-
zését, a cég központi laboratóriu-
ma folyamatosan vett mintát az
üzemek kibocsátott szennyvizé-
bõl. A vizsgálat eredményei � mi-
vel itt több napos szövettenyész-
tésrõl is szó van � még nem állnak
rendelkezésükre. Tájékoztatott
arról, hogy jövõhéten kedden,
azaz május 21-én Szarvasra érke-
zik a vízmû vállalat üzemviteli
osztályának vezetõje és szenny-
víztechnológusa, hogy közösen
értékeljék a vizsgálat eredménye-
it és meghatározzák a tennivaló-
kat. Szabó Gyula utalást tett rá,
hogy a Körös holtág kotrása során
kitermelt iszapot közel a szenny-
víztisztító telephez, a parton he-
lyezik el, az iszapból a víz nem
folyik vissza a holtágba, a pangó
víz is lehet a kellemetlen szag for-
rása.

Hetényi István a holtág kotrá-
sát felügyelõ alpolgármester erre
reagálva emlékeztetett arra, hogy

Valami megint büdös
Úgy tudni nem elõször fordult elõ az utóbbi napokban, ked-
den este pedig vitathatalanul érezhetõ volt a város nyugati
részében az az igen erõs bûz, melynek mibenlétérõl Szabó
Gyulát a Békés Megyei Vízmûvek Vállalat Szarvasi Üzem-
mérnökségének vezetõjét kérdeztük.

a város éppen azért vette tervbe a
szennyvíztisztítónak a várostól
távolabbra való telepítését, mert a
technológia bomlási folyamatai
során elkerülhetetlen a kellemet-
len szag keletkezése. Azt viszont
határozottan cáfolta, hogy a kiko-
tort iszap bûzlene, mint mondta
az iszap kiszáradva termõföldnek
felel meg, nem tartalmaz olyan
szerves anyagokat, amelyek rot-
hadnának, erjednének.

A Polgármesteri Hivatal két
munkatársa szerdán délelõtt vizs-
gálta meg a Körös-parti helyzetet.
Simon Ágnes a hivatal mezõgaz-
dasági és környezetvédelmi fõelõ-
adója arról tájékoztatta lapunkat,
hogy a bejárás alkalmával megál-
lapították: az iszapkihordás során
nem megfelelõen gondoskodtak a
keletkezõ víz elvezetésérõl, ezért
a munkát végzõ céget hivatalosan
felkérik a hiány pótlására. Azt is
megállapították, hogy a kitermelt
iszap, illetve az ottmaradt víz
nem büdös. Kitért arra is, hogy ott-
létükkor a délelõtti órákban sem az
iszaplerakó hely sem a szennyvíz-
tisztító telep nem bocsátott ki
olyan szagot, ami zavaró lenne.

A Vízmûvek Vállalat szakembe-
reinek jövõheti értekezletérõl tá-
jékoztatjuk olvasóinkat a lap kö-
vetkezõ számában.

K.ZS.

Tiltott és
kijelölt

fürdõhelyek
A természetes fürdõvizek minõ-

ségi követelményeirõl, valamint
a természetes fürdõhelyek kijelö-
lésérõl és üzemeltetésérõl szó
273/2001.(XII.21.) Kormányren-
delet 3.§ (8) bekezdése, valamint
a 7.§ (2) bekezdésének a) pontja
értelmében a veszélyes vagy ártal-
mas vízterületeken elhelyezett
fürdeni tilos táblákról, valamint a
kijelölt fürdõhelyekrõl az alábbi-
akban téjékoztatom a tisztelt la-
kosságot:

TILOS FÜRDENI
A 44-es közúti híd végeinél, a

fahíd végeinél, az Anna-ligeti híd
végeinél, az Önkormányzat üdülõ-
je elõtt a Szent István parknál, 2,
3, 4, 5. számú közlejáróknál, Ma-
gyarország közepénél (6. számú
közlejáró), a város szennyvíztisz-
tító telepével párhuzamosan, a
volt Csõszház, Nyúlzug (7. számú
közlejáró), Malom-zugi csatorna
(8., számú közlejáró)

KIJELÖLT FÜRDÕHELYEK
Liget Kemping vízparti területe

(Erzsébet liget, 5325/4 és 5325/6
hrsz.), �Ifjúsági tábor� vízparti te-
rülete (Erzsébet liget 5323 hrsz.),
Üdülõsétány 720 hrsz. (�Városi
strand�) vízparti területének kije-
lölése folyamatban van.

Szarvas Város Jegyzõje

Horogra
akadtak

A múlt héten számoltunk be a Körös-szö-
gi Kht. kezdményezésérõl, miszerint a Ká-
kafoki holtágba telepített 12 nagytestû
ponty kifogói a jövõ évre szóló területi jegyet
nyernek, amennyiben a halõr jelenlétében
visszaengedik a halat a vízbe. A múlt héten
már beszámoltunk arról, hogy négy halat
kifogtak, most arról értesítettek bennün-
ket, hogy újabb két jelölt hal horogra akadt:
a H1 és a H11 jelû. Ezekkel együtt már hat
hal � a H1, H2, H4, H5, H9 és a H11 � �nem
játszik� tovább, mindíg maradt még azon-
ban hat hal, amivel területi jegyet lehet
nyerni, tehát továbbra is érdemes emiatt is
a Kákafoki holtágon horgászni. Az újabb je-
lölt halak kifogói továbbra is a 30/9851-683
vagy a 20/4625-285-as telefonszámon érte-
síthetik a halõrt.

Értesítjük az egyéni vállalkozó-
kat, hogy a 2000. évi LXXXIII.
törvény, valamint a 129/2000.
(VII.11.) Korm. rendelet alapján a
2000. november 1-je elõtt kiadott
vállalkozói igazolványokat érvé-
nyességi idejük megszûnése miatt
a vállalkozóknak 2002. június
30-ig kötelezõ lecserélniük
(regisztráció). Az érvényessé-
gi határidõn belül történõ,
adatváltozás nélküli igazol-
ványcsere illetékmentes. (Az
igazolványok cseréjét az ok-
mányirodában kell kérni.)

A cseréhez szükséges: vállalko-

Vállalkozók figyelmébe!
zói igazolvány, érvényes személy-
azonosító igazolvány, okmány-
irodában ingyenesen beszerezhe-
tõ adatlap.

Amennyiben a cserére 2002.
június 30-át követõen kerül sor,
akkor a kiadásra irányuló szabá-
lyok szerint kell eljárni és becsa-
tolni a szükséges okmányokat (il-
letékbélyeg, erkölcsi bizonyít-
vány, szakképesítésrõl igazolás).

Kérjük, hogy a torlódások elke-
rülése érdekében a vállalkozói
igazolványok cseréjét ne hagyják
az utolsó hónapra!

Szarvas Város Jegyzõje

Május 15-én szerdán tartja az új
országgyûlés alakuló ülését. Az új
parlamentben 13 országgyûlési
képviselõ képviseli Békés me-
gyét, ebbõl térségünket, a szarva-
si választókerületet  Babák Mihály
Fidesz-MDF, Földesi Zoltán MSZP,
és választott képviselõként én,
Domokos László a Fidesz-MDF szí-
neiben fogjuk képviselni. A képvi-
selõi mandátumot 2002. május 7-
én kedden Békéscsabán ünnepé-
lyes keretek között vehettük át.

A következõ napok a parla-
mentben a lehetõségeink számba-
vételével telik. Elõször meg kell
tervezni a parlamenti munkát.
Olyan feladatot kell felvállalni,
mellyel a legjobban szolgálhatom
a választókat. Ezért olyan bizott-
ságban szeretnék dolgozni, ahol a
legjobban segíthetem a választó-

Alakuló országgyûlés
kerületet. Két lehetõséget érde-
mes számba venni: vagy a költ-
ségvetési vagy a területfejlesztési
bizottsági munkát.
Friss pályázati eredmények
hírei

� Szarvas 5 millió forint támo-
gatást nyert a Széchenyi terv pá-
lyázatán parkoló építésére a Mû-
velõdési ház mögött.

� A Szarvas-Gyomaendrõd kö-
zötti 1,6 kilométer kerékpárút
megépítésére 19,5 millió forint
támogatást nyert Szarvas Város
önkormányzata a Közlekedési és
Vízügyi Minisztérium pályázatán.

� Megérkezett a szarvasi fürdõ
felújításához a 415 ezer Eurós,
azaz 112 millió forintos Phare
program támogatási szerzõdése.

Domokos László
országgyûlési képviselõ

Folytatás az 1. oldalról
A növénytermesztésben az örö-

kös idõjárással való küzdés mel-
lett is megfelelõek lehetnek még a
kilátások, bár már jelentenünk
kellett aszálykárt, s  látjuk, a gyep-
szénával is gondok lesznek. Min-
dent összevetve azonban azt lát-
juk, tarthatóak célkitûzéseink.

� A választásokkor az Orbán-
kormány idején privatizált álla-
mi gazdaságok, konkrétan a
Szarvasi Agrár Rt. is �üzenetet�
kapott egy esetleges felülvizsgá-
latról. Ezt hogyan fogadták?

� Ahogy már többször
mondtam,nekünk dolgoznunk
kell, dolgozunk is keményen,
hogy azt a nagy feladatot, amit a
vállaltunk, teljesíteni tudjuk.  Meg
vagyok gyõzõdve viszont arról,
hogy bármilyen, a privatizációval
kapcsolatos vizsgálat elé nyugod-
tan nézhetünk, mert a privatizáci-
ós folyamat a törvények betartásá-
val zajlott. Az agrárium viszont,
meggyõzõdéssel állíthatom, egy a
mainál  kedvezõbb támogatási
rendszert is elbírna, bízunk ben-
ne, megérjük ennek kialakulását.

Maradnak az
állami földek


